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Dagsorden: 
 
1. Gennemgang af dispensations- og meritansøgninger 
2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde  
3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst 
4. Behandling af semesterkoordinatorrapporter Medicin Kandidat F23  
5. Behandling af semesterbeskrivelser F24  
6. Orientering forsinkede studerende  
7. Godkendelse af eksamens- reeksamensplan for F24  
8. Behandling årlig data pakke  
9. Resultater fra evaluering af studiestarten 2023  
________________________________________________________________________________________________ 
 
Action points fra mødet 
 

Punkt Overskrift Actionpoint Ansvar 
3b  Procedure for udpegning af årets 

underviser på det 
sundhedsvidenskabelige fakultet 

Ved udpegning af årets underviser 
er der den udfordring at mange 
kliniske undervisere skifter job og 
er tilknyttet hospitalet i stedet for 
universitetet eller er D-VIP 
(deltidsansatte videnskabelige 
medarbejdere). Det skal indskrives 
i nuværende procedure at disse 
også er kandidater til årets 
underviser samt mulighed for at gå 
videre i processen som årets 
underviser ved hhv. SUND fakultet 
og AAU.  
  
 

SB og HN/ 

4. Behandling af 
semesterkoordinatorrapporter 

Der udarbejdes fremadrettet 
separate 
semesterkoordinatorrapporter for 
specialerne i Hjørring og Thisted 

HN 

5 Behandling af semesterbeskrivelser 6. semester BA sendes til HN efter 
behandling. 

LBT og TS 

6 Orientering om forsinkede 
studerende 

Det blev besluttet at SB og HN 
kontakter Kvalitet og analyse ift. 
afklaring omkring proceduren for 
de forsinkede studerende og hvem 
der skal være den primære 

HN 
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kontakt for at hjælpe de 
studerende bedst muligt.  

7.1 Godkendelse af eksamensplan 
- Eksamensform i neurologi og 
neurokirurgi 

Studienævnet besluttede at 
opretholde at faget fortsat bliver 
med bestået og ikke bestået indtil 
den nye studieordning træder i 
kraft. Herefter vil faget bliver 
mundtlig eller skriftlig og bestået- 
ikke bestået.  
 

 

9. Resultater fra evaluering af 
studiestarten 2023 

Studienævnet besluttede at der 
følges op på følgende områder: 
 
1. Materiale ved studiestart 
HN kontakter optagelseskontoret 
og får arrangeret et møde for at se 
det materiale vi udsender. 
 
2. Informationskanaler 
Studienævnet ønskede at der ses 
på struktur og retningslinjer for, 
hvem og hvor der kommunikeres 
med studerende. Det er Moodle 
som er den officielle kanal men 
Universitetet opretter også en 
Facebook side til de studerende, 
hvilken giver forvirring.  
 
3. Rollen som tutor 
Studienævnet var enige om at det 
er vigtigt at når tutorer ansættes er 
der klarhed om, hvad rollen 
indebærer.  

 
 
 
 
HN og JKK 
 
 
 
 
 
HN, JKK, SB 
 
 
 
 
 
 
 
 
JKK 

 
 
1. Gennemgang af dispensations- og meritansøgninger  
Behandlede dispensationsager siden sidste møde blev gennemgået.  
 
2. Godkendelse af dagsorden og godkendelse af referat fra sidste møde  
Referat fra sidste møde og dagsorden blev godkendt.  
 
3. Orientering om sager og møder der er relevante for studienævnet siden sidst  

a) Studienævnsformand - Meddelelser og opfølgningspunkter fra sidste møde 
 

Planlægning af SUND messe 
Opfølgningspunkt fra mødet den 24. oktober: 
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Studienævnets forslag om at SUNDmesse 2024 planlægges af FAKSUND foreningerne er godkendt at 
Studieleder for medicin og viceinstitutleder for HST.  
 
Opfølgningspunkt fra mødet den 24. oktober: 
Kritikpunkter i forbindelse med behandling af SurveyXact er blevet videregivet til studieleder og HST.  
 
Orientering om status på studieordningsrevision 
På aftagerpanelmødet mandag den 20. november gennemgik SB studieordningen og der var positiv 
feedback fra aftagerpanelet inkl. studerende.  
Studieordningerne til endelig godkendelse er nu ved Prodekanen som laver sin afgørelse om 
godkendelse hurtigst muligt.  
 
Valg  
I studienævn for medicin er der flg. opstillinger.  
To lister fra HST. Den ene liste er prioriteret med 5 VIP og en liste med en VIP. 
Klinisk institut har er en prioriteret liste med 5 opstillede og dermed fredsvalg.  
Både MedIS og Medicin studerende har en prioriteret liste for hver uddannelse og dermed fredsvalg.  
 
Der er to pladser i bestyrelsen hvor der i alt er opstillet 8 medarbejderrepræsentanter fra AAU. 
Link til valghjemmesiden: valghjemmesiden. Det var muligt at stemme indtil 30. november.  
 
Valg af formand og næstformand til studienævnet 
På konstituerende møde sidst i januar vælges der formand og næstformand samt valg af hvilke områder 
der kan have observatører i studienævnet. Formanden og næstformanden er valgt for et år.    
 

b) Næstformand 
Indstilling af årets underviser fra SUND  
AJ orienterede om processen ifm. udpegning årets underviser 2023.  
De studerende ønsker at der kommer mere klarhed ift., hvilke undervisere der kan indstilles, da 
det tit er yngre dedikerede undervisere som er blevet udpeget som årets underviser i 
studienævn for medicin.  
Ved udpegning af årets underviser er der den udfordring at mange kliniske undervisere skifter 
job og er tilknyttet hospitalet i stedet for universitetet eller er D-VIP (deltidsansatte 
videnskabelige medarbejdere). Det skal indskrives i nuværende procedure at disse også er 
kandidater til årets underviser samt mulighed for at gå videre i processen som årets viser ved 
hhv. SUND fakultet og AAU.  

  
c) Studieleder 

Afbud fra studieleder.  
 

d) Andre 
Læge uddannelse i Transsylvanien 
SA informerede om at han og Prodekan for uddannelse har været på Universitetet i Cluj - 
hovedstad i Transsylvanien for at give inspiration til opstart af lægeuddannelse. Dette er en 
anerkendelse af vores lægeuddannelse i Aalborg. 
 

https://www.aauvalg.aau.dk/se-kandidaterne-aau-valg-2023
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Arrangement vedr. optagelse på kandidat den 15. februar 
HW fortalte at der holdes oplæg vedr. kandidatregler den 15. februar. Der informeres blandt 
andet om regler vedr. pause mellem bachelor og kandidat, retskrav, orlovsregler, betinget 
kandidatoptag mm. 
 

4. Behandling af semesterkoordinatorrapporter Medicin Kandidat F23  
I år blev semesterkoordinatorrapporter fordelt på møderne i oktober og november pga. arbejde med at 
justere SurveXact for medicin KA. Studienævnets medlemmer gav positivt udtryk for at arbejdet var 
fordelt på to møder.  
Dette vil der blive set på i årshjulet for 2024 som en mulighed.  
 
På baggrund af opdeling af specialerne udarbejdes der separate semesterkoordinatorrapporter for 
Kirurgi Hjørring, medicin Thisted, medicin Hjørring samt gyn.obs og pædiatri Hjørring fra næste 
semester. 

Semesterkoordinatorrapporter for medicin kandidat blev gennemgået. 

Medicin kandidat 
1. og 2. Semester 
Koordinatorrappprten blev godkendt.  
 
3. Semester  
Koordinatorrapporten blev godkendt.  

4. Semester  
Koordinatorrapporten blev godkendt. 
 
6. Semester  
Koordinatorrapporten blev godkendt.  

5. Behandling af semesterbeskrivelser F24 
 
2. semester MedIS og Medicin  
Semesterbeskrivelsen blev godkendt.  
 
4. semester MedIS og Medicin 
Semesterbeskrivelsen blev godkendt.  
 
6. semester MedIS og Medicin  
Semesterbeskrivelsen behandles efter studienævnsødet af TS og LBT.  
 
6. semester Medicin KA  
Semesterbeskrivelsen blev godkendt.  
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Der var en diskussion om eksamen i intern kirurgi som er ændret til at være uden hjælpemidler. 
Argumentet for at ændre eksamensformen har været at censorformandsskabet har udtalt sig kritisk. 
Tidligere var der tilladt hjælpemidler i form af bøger, men det er ikke en mulighed længere, da bøger nu 
ligger online. Hvis eksamen er med hjælpemidler, må studerende også bruge internettet.   
 
2. semester MedIS KA 
Semesterbeskrivelsen blev godkendt.  
 
4. semester MedIS KA  
Semesterbeskrivelsen blev godkendt.  
 
2. semester sexologi 
Semesterbeskrivelsen blev godkendt.  
 
6. Orientering forsinkede studerende  
HN orienterede om proceduren vedr. forsinkede studerende for efteråret 2023.  
 
Røde bachelorer: 22 mails 
Gule bachelorer: 32 mails 
Røde kandidater: 9 mails 
Gule kandidater: 1 mail 
 
Der er generelt meget få studerende og i E23 ingen som ønsker at tage imod tilbud om samtale hos 
studienævnsformanden.  
Studienævnet gennemgik det brev som de studerende modtager, når de er forsinkede.  
Brevet åbner for alt for mange valgmuligheder for, hvem de studerende kan søge hjælp hos. 
Studienævnet oplever, at de studerende bliver frustrerede over at modtage disse breve.  
 
Det blev besluttet, at SB og HN kontakter Kvalitet og analyse ift. afklaring omkring proceduren for de 
forsinkede studerende og hvem der skal være den primære kontakt til at hjælpe de studerende.  
 
7. Godkendelse af eksamens- reeksamensplan for F24  
Eksamens- og reeksamensplan for F24 blev godkendt.  
 
Ændring af eksamensform i neurologi og neurokirurgi fra F24. 
Prodekanen har givet dispensation til at eksamen i neurologi og neurokirurgi kan afholdes skriftligt. 
Studienævnet diskuterede om eksamensformen skal være bestået/ikke bestået eller med 7-trinsskala.  
CB havde foreslået at faget også blev med 7-trinsskala med ekstern censur.  
 
SA og de studerende ønskede at eksaminer på 3. og 4. semester skal være bestået og ikke bestået med 
intern censur.  
 
Studienævnet besluttede at opretholde at faget fortsat bliver med bestået og ikke bestået indtil den nye 
studieordning træder i kraft. Herefter vil kurset blive mundtlig/skriftlig og eksamensform bestået- ikke 
bestået.  
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8. Behandling af årlig data pakke  
SB opmærksomhedspunkter i datapakken. 
 

• Optag bachelor 
Der er adgangsbegrænsning (fastsættes af AAU) på MedIS bachelor (100) og proportionering (det 
udmeldte max tal fra ministeriet) på medicin (179). 
 

• Optag Medicin bachelor 
Der blev optaget 176, faldet skyldes at mange sagde nej tak til pladsen. Alle med standby plads 
blev derefter tilbudt plads, så det endelige tal blev 176 lidt under proportioneringen. Hvis dette er 
en forsat tendens, skal der tilbydes plads til flere.  
 

• Optag MedIS bachelor  
Der blev optaget 101. Der skal klart gøres mere aktivt for fortsat at holde MedIS på 100 
studerende.  
 

• Optag kandidat 
Der er adgangsbegrænsning på MedIS kandidat (60) og proportionering på medicin kandidat (150) 
 

• Medicin kandidat  
Der var mere end 150 med retskrav, men en del havde valgt at holde en pause mellem bachelor 
og kandidat. Der blev optaget 8 med ikke retskrav. 
 

• MedIS kandidat  
Der var mange studerende som havde fået et betinget kandidatoptag, men alligevel startede der 
kun 33 retskravsstuderende og 5 optog vi udefra. Mange af MedIS bachelor studerende havde en 
individuel studieplan eller tog orlov og nogle valgte at udskyde deres retskrav.  
 

• Frafald første studie år 
Frafald på første studie år medicin bachelor, er faldet til 3,4%. Dvs. at frafaldet på 2021 årgangen 
med 8,5% synes at være enkeltstående. MedIS har stadigt et højt frafald på 20,6%, dette er 
steget, selvom der er lavet tiltag for at fastholde de studerende. Dette skal der fortsat arbejdes 
med i Studienævnet.  
 

• Frafald MedIS kandidat  
Frafald på første studieår på MedIS kandidat er steget fra 5,9% til 10,2%. Dette til trods for at de 
studerende, der blev optaget, var yderst kvalificerede. 5 studerende er udmeldt af universitet. Er 
der en sammenhæng mellem faldende optag 2023 og frafald 2022? Har MedIS kandidat fået et 
dårligt omdømme? 
 
Der har været et højt frafald på for 2020 årgangen. Dette kan der som ovenfor anført tages action 
på lige som frafald første år af kandidaten. Dette skyldes ikke VIP/DVIP-ratio eller andre målbare 
undervisnings parametre. 
 
Studienævnet diskuterede, hvorfor der er så få studerende fra MedIS bachelor som starter på 
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kandidat. Der er en tendens til at mange studerende holder orlov efter 6. semester. Desuden har 
mange studerende individuelle studieplaner.  
SRP nævnte at noget tyder på at en del studerende vælger at skifte kandidatuddannelse efter 
MedIS bachelor.  
 
Studienævnet diskuterede om der skal ses på, hvordan de studerende ”klædes på” til 
kandidaten. Der skal læres på en ny måde og der skal mere fokus på hvad det kræver at 
studerende har af baggrundsteori fra bachelor. Det skal italesættes at studerende skal læse 
mere selvstændigt på kandidat. Der skal forberedes mere individuelt til undervisningen.  
  
Der er tendens til at studerende er meget fokuserede på kurserne og har det svært ved opstart på 
projekterne.  
Kurserne ligger lige op til projekterne starter. Studienævnet var enige om at kurser og projekter 
ikke skal ligge samtidig.  
 
Overgangen til kandidat skyldes at de er kommet så meget bagud at de har startet en ny 
uddannelse 
Dette er også på baggrund af Coronaperioden. 
 

• Frafald på hele bacheloren og kandidat 
MedIS har stadig et højt frafald på bacheloren på omkring 45%. Af årgang 2019 (98 studerende) er 
18 blevet optaget på medicin ved AAU, 3 har skiftet til anden uddannelse på HST og endelig er der 
24 der er udmeldt. Det vides fra udmeldelsesbegrundelserne, at de fleste skyldes studieskift til et 
andet universitet. Det vides ikke hvilke uddannelser.  Det er selvfølgelig positivt, at MedIS kan 
kvalificere studerende til andre uddannelser, men uhensigtsmæssigt for uddannelsens 
bæredygtighed. 

 
• Undervisning parametre 

Det er kun VIP/DVIP-ratio, der er rød på kandidat medicin. Dette skyldes bl.a. at 
almenpraktiserende og andre speciallæger er ansat som DVIP (deltid). Det er en strukturel 
kendsgerning for et medicinkandidatstudium, når de studerende skal have en klinisk dækkende 
uddannelse. 
 

• Ledighed 
MedIS ledighed er faldende til 6,5%. Det er tydeligt at indsatsen med karriere-VIP på kandidaten 
har en stor positiv påvirkning. Der var ros til SRP for arbejdet som karriere-VIP. Jobmulighederne i 
Sundhedssystemet har været faldene, men der er bedre muligheder for job i industrien. Der er 
derfor fortsat stort fokus for afsætning, og karriere-VIP-funktionen skal opretholdes for at have et 
indgående kendskab til afsætningsmulighederne i Danmark. 
AEJ havde spurgt om mulighed for opdeling af dimittendledighed på tværs af grenretninger. Det er 
ikke muligt at få dette tal. 

 
Der var en diskussion om arbejdet som læge og Work-life-balance. Der er tendens til at unge læger 
ønsker at have en almindelig arbejdsuge på 37 timer. Studienævnet bemærkede, at for at vi kan 
sammenligne os med udlandet får vi ikke uddannet nok dygtige læger, hvis man arbejder 37 timer. Dog 
var der forståelse for at det også er vigtigt at imødekomme de læger som ikke ønsker at arbejde 60 timer 
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eller mere om ugen. Dette dilemma skal der allerede være fokus på fra 1. semester. Det er vigtigt at de 
studerende vurderer om de kan få en hverdag til at fungere som læge med det store arbejdspres det er 
og ikke kun i den tid de studerer.  
LA sagde at de yngre læger i Hjørring er klar over at der er tale om mange arbejdstimer som læge. Det der 
ønskes, er fleksibilitet i planlægning af deres arbejdstid.  
SC foreslog at der i ny studieordning under faglig identitet indsættes afsnit vedr. arbejdsniveau for 
læger. 
HB nævnte, at de studerende ikke kan relatere til arbejdsbelastningen som læge, før de kommer ud og 
arbejder de dimitterer.  
 
9. Resultater fra evaluering af studiestarten 2023  
SB orienterede om evaluering af studiestarten. Der har været stor tilfredshed med studiestart. De 
eneste kritikpunkter har været materiale som er udsendt til de studerende inden studiestart.  
 
HN kontakter optagelseskontoret og får arrangeret et møde for at se det materiale AAU udsender.   
 
Alkohol til studiestart 
Der har været meget færre negative kommentarer ift. brug af alkohol end tidligere år.  
I den forbindelse nævnte BJ at der fortsat efterlyses flere alkoholfrie arrangementer.  
Efter covid 19 er det tydeligt, at flere studerende ønsker at deltage i arrangementer, hvor der ikke 
serveres alkohol. 
 
BJ gjorde opmærksom på at de frivillige foreningers arrangementer som udgangspunkt er alkoholfri.  
 
Trine foreslog stormøde for foreninger som kan gå sammen om at lave f.eks. en brætspilsaften.  
MedIS og Medicinerrådet kan med fordel inddrages.  
 
Studienævnet var enige om at det er vigtigt, at når tutorer ansætte skal de være klar over at jobbet går ud 
på at tage hånd om de nye studerende og introducere dem til uddannelsen. Desuden skal der være 
fokus på alkoholkultur ifm. studiestart. 
 
Hytteture 
I spørgeskemaet var der forslag fra studerende om at hytteturen skal ligge inden den 1. september.  
Studienævnet var enige om at studieturen fortsat skal ligge efter studiestart.  
 
Kommunikation til og med studerende på sociale medier 
Studienævnet diskuterede problematikken om at der anvendes mange forskellige platforme til at 
kommunikere med studerende: Teams, Moodle, Facebook, AAU App mm.  
Studienævnet ønskede at der ses på en struktur og retningslinjer for, hvem og hvor der kommunikeres 
med studerende. Det er Moodle som er den officielle kanal men Universitetet sørger for der oprettes en 
facebook til de studerende, hvilken giver forvirring.  
 
10. Eventuelt 
Trine fortalte at hun og Patrik Kristoffer Kjærsdam Telléus i øjeblikket arbejder med at se på de faktorer 
som påvirker de studerendes trivsel.  
TS og HW er testpersoner til et spørgeskema som skal sendes ud til de studerende.   


